
2021. Férfi triplett világbajnokság beszámoló 

- Kónya Dániel delegációvezető, játékos- 

 

Kezdeti körülmények 

Mivel ez egy COVID-19 miatt elhalasztott Vb volt, ezért nem volt teljes az egyetértés azzal 

kapcsolatban, hogy melyik év válogatottja jogosult indulni, illetve olyan verzió is felmerült, hogy legyen 

egy verseny, ami ezt a kérdést eldönti. Ahogy közeledett az időpont egyre inkább esélyes volt, hogy 

egyrészt a verseny tényleg megrendezésre kerül és nem kerül újból elhalasztásra, másrész esetleg 

Magyarország csapata is indulhat. Ez utóbbi azaz hogy van esély az indulásra a nevezési határidő előtt 

kb. 1,5 héttel dőlt el, illetve pontosabban a nevezési határidő után, mivel úgy küldtük el a nevezést, 

hogy nem tudtuk elfogadják-e azt. A COVID miatt tehát sokáig kérdéses volt a verseny megtartása, 

illetve a kvóta miatt az indulás is, ezért igazából nem lehetett rá előre felkészülni edzés szempontjából 

sem. Végül az a döntés született, hogy az a válogatott legyen elsődlegesen jogosult, aki az eredeti 

verseny évében megnyerte a válogatót (Kovács Zoltán – Nagy László – Gál Károly – Kónya Dániel). Arról 

nem volt pontos információ - szinte a nevezés leadásáig -, hogy pontosan milyen Covid protokollnak 

kell megfelelni az induláshoz. Nem volt egyértelmű, hogy hány oltás, milyen oltás, esetleg „átesettség” 

lesz-e elfogadva a szervezők részéről. Végül az lett a mondás hivatalosan, hogy 2 db EU-ban elfogadott 

oltással lehet indulni. Zárójelben megjegyzem egyébként nem került sor az oltási igazolás vizsgálatára. 

Az eredeti csapatból 2 főről a nevezési határidő előtt 1 nappal derült ki, hogy nem igazolható az 

átesettségük, és mivel nem rendelkeztek oltással, ezért kiestek. A következő évi válogatón első 

helyezett csapatból is kiestek ketten, illetve ketten tudták vállalni ilyen rövid határidővel az indulást. 

Ezért pár órával a határidő lejárta előtt az a döntés született, hogy a két csapatból a megmaradó 2-2 

fő legyen nevezve, így alakult ki a Kovács Zoltán – Molnár Csaba – Gergely János – Kónya Dániel négyes. 

Ezzel a döntéssel szerintem valamilyen szinten az is volt a cél, hogy ne csússzunk le a nevezésről. Az 

ilyen esetekre a jövőre nézve érdemes egy olyan elvet kitalálni, ami általánosan érvényesíthető, bár 

megjegyzem ennél az esetnél nem állt rendelkezésre minden információ a döntéshez, sajnos a 

világbajnokság szervezői zavarosan kommunikáltak és így nehéz volt a csapattagoknak döntést hozni, 

mivel nem lehetett tudni pontosan, hogy miről kell döntést hozni. 



Egyéb keretek 

Fájó azt látni/hallani, hogy az országok nagy részénél más anyagi lehetőségekkel bírnak, nem a 

résztvevők állják a költségeket, hanem fizetik nekik a szállást, ellátást, utazást, már több nappal a 

verseny előtt akklimatizálódnak, valamint a sportfelszerelést, mezeket nem csak használatra, hanem 

véglegesen odaadják a résztvevőknek. Ez egy újabb olyan világverseny volt, ahol a mezeket saját 

magunknak kellett finanszírozni, mert nem volt megfelelő méret. Az ezzel járó beszerzési feladatok is 

ránk hárultak, többször utaztunk vidékre, hogy olcsóbb beszerzési forrást találjunk, de így is a 

repülőjegy árának megfelelő összegbe került a teljes felszerelés. Nekem személy szerint 2 éven belül 

ez már a második ilyen beruházásom volt. Örülnék neki, ha kapnánk valamiféle kompenzációt utólag, 

mert azt gondolom, hogy ez lenne a minimum, amit biztosítani kell a válogatott versenyzők számára. 

Utazás 

Mivel 1,5 hónappal a verseny előtt lett végleges, hogy indulhatunk, ezért nem volt olyan sok választási 

lehetőség az utazással kapcsolatosan, árban is biztosan lehetett volna jobbat találni korábban. 3 nappal 

a verseny kezdete előtt indultunk Budapestről fapados járattal. Azért is mentünk korábban, hogy kicsit 

megismerjük a helyi körülményeket, esetleg kipróbáljuk a pályát (erre végül sajnos nem volt 

lehetőség). Rendben megérkeztünk, a reptéren összefutottunk az éppen haza induló női válogatott 

delegációval, akik elláttak pár hasznos tanáccsal minket és megerősítették, hogy érdemes autót 

bérelni. 

 

 

Helyszín 

A versenyt a Barcelonától kb. 70 kilométerre fekvő Santa Susanna nevű üdülőfaluban rendezték. 

Konkrétan egy nagyobb parkoló szerű placcon állítottak fel egy óriási sátrat. A terület salakos jellegű, 

kicsit murvás enyhe lejtéssel. 



A szállásunk az első 3 napon a hivatalos szállás melletti hotelben volt. Teljesen véletlenül sikerült ide 

foglalni, de nem bántuk persze. Ez a hotel felszereltebb, igényesebb volt, mint a későbbi versenyszállás 

és még úgy is olcsóbb volt, hogy a versenyszálláson a költségek felét elvileg a nemzetközi szövetség 

állta. Azért ebben a „felét álljuk” dologban érzek némi csúsztatást, de ezt inkább hagyjuk. 

  

 

Mivel az elszállásolás nem volt egységes, volt olyan szállás, ahol 20 perc séta volt az út a pályáktól (ez 

azért probléma, mert mire odaérsz ebédelni majdnem hogy indulhatsz vissza, ha nem akarod lekésni 

a meccsedet) és kiszámítható transzfer sem állt rendelkezésre ezért úgy döntöttünk, hogy autót 

bérlünk még a reptéren. Ez utólag is jó döntésnek bizonyult. 

Rendezés 

A verseny szervezői kedvesek voltak. Mivel a szervezők többsége nem beszélt angolul, ezért voltak 

kommunikációs nehézségek, de többnyire minden kérdésre választ kaptunk. Amivel én nem voltam 

elégedett az a változások kommunikációja. A hivatalos program többször változott és gyakran csak egy 

másik csapattól kaptunk információt a változásról. Nem volt egy hivatalos felület ahol a versenyzőket 

tájékoztatták, volt olyan változás, amit az ebédlő bejáratára függesztettek ki, tehát ha épp nem jártál 

arra nem tudtál róla. Volt olyan, hogy a 18 órás mecss előtt 1 órával megkérdeztem a szervezőket, 

hogy biztos-e az időpont, amire igen volt a válasz, ellenben fél órával később úgy döntöttek, hogy 

17:30-kor elindítják a fordulót. Kicsit mediterrán lazasággal kezelték a dolgokat, volt 1 forduló, amit 

egy másik napra tettek át, mert nem volt elég pálya, ami azért szerintem egy VB-n elég gáz. 

Pálya 

A pálya közepes nehézségű volt alaphelyzetben, viszont a verseny előtti eső miatt elég 

kiszámíthatatlanná vált. Egy része sáros volt, majdnem hogy tocsogott, ez a rész a közelítésnek 

kedvezett, de a lövéseknek nem. Egy részén, ahol sár volt korábban, helyenként megkeményedett a 

sár és hepehupás, dombos lett. Emellett volt olyan, ahol még lejtések is voltak. A felszáradó foltokban 

kiszámíthatóbb volt, de ez csak néhány pályát és csak pálya részeket érintett. A center pálya viszont 

teljesen más állagú volt, mély, porhanyós talajjal és homogén, ez kedvezett a látványos játéknak. A 

spanyolok gyakorlatilag csak ezen a pályán játszottak, nevezhetjük ezt a hazai pálya előnyének. 



Egy nappal a verseny előtt, még nem voltak túl jók a körülmények… 

 

A center pálya talaja egészen más volt: 

 

Kongresszus 

A verseny első napjának délelőttjén került megrendezésre az FIPJP kongresszusa. Nyelvtudás és egyéb 

okok miatt én vettem részt ezen, a csapat indulásához muszáj volt részt venni. A fontosabb témák az 

éves pénzügyi beszámolók elfogadása, a benini VB rendezőinek bemutatkozása, a helyszín 

bemutatása, egy új golyós szövetség alapítása, a tisztségviselők megválasztása, a VB sorsolása voltak. 

Az eredeti programterv szerint 9-től max. 12 óráig tartott volna az esemény, ehhez képest 14 órakor 

még az elég hideg teremben, vagy inkább veremben ültem. Ez az 5 órás fagyoskodás 1 szünettel ment 

végig, közben egy tolmácsgépen hallgattam az angol nyelvre fordított beszédeket. Mit ne mondjak elég 

fárasztó volt. Ezután egy gyors ebéd következett és indulás a megnyitóra.  



 

 

 



Lövő verseny 

Miért én lőttem? Igazából ennek a versenyszámnak nem volt nagyon gazdája, mivel a csapatban nem 

volt benne az aktuális lövő bajnok. Én kérdeztem a csapattársakat, hogy szeretne-e lőni valaki, de nem 

igazán volt rá jelentkező. Viszont ez egy lehetőség volt, tehát kár lett volna nem élni vele az ország 

képviseletének szintjén, ezért odaálltam. Az elmúlt 2 évben 2. és 4. helyen végeztem a lövő országos 

bajnokságon, ezért végül is nem volt indokolatlan a szereplésem, bár őszintén szólva nem készültem 

külön erre a számra, nem is volt rá időm, mert a megelőző másfél hónapban előre kellett dolgoznom 

a munkahelyen, hogy ne okozzon túl nagy kiesést ez az egy hét. Ezzel szemben az élcsapatok játékosai 

már 2 héttel a VB előtt egy helyszíni versenyen vettek részt. Nekik ezek a lehetőségeik… 

A konferencia és ebéd után a sátor mellett lőttem egy sorozatot. Ha jól emlékszem 30 körül volt a 

pontszám. Ezen kívül még egy alkalommal gyakoroltam a verseny előtti nap, akkor 34-et lőttem. A 

megnyitót követően, a második körben került rám a sor, a legszélső pályán. A lövő kör egy saras 

dombon volt, a száradás miatt megnyitott sátor oldalában. A fényviszonyok elég változók voltak, mert 

sem a benti világítás nem érvényesült, sem a kintről bejövő fény. Alapvetően nyugodt voltam, bár belül 

bosszantott, hogy a konferenciától fáradtan, ebéd után, a legrosszabb pályán minimális gyakorlás után 

lőttem, de végül is úgy voltam vele, hogy megpróbálom a maximumot kihozni a helyzetből. Szerettem 

volna, ha van segítségem, mint a lövő játékosok többségének, ha valaki aki bátorít a helyzetben és nem 

nekem kell visszahoznom az ellőtt golyóimat, de ez máshogy alakult, ami nagyjából beleillett a nem túl 

kedvező előzmények mintájába. Az első 4 lövésnél nem igazán találtam a távot, meg kellett szoknom 

a fényviszonyokat és hiába lőttem a célgolyó elé pár centivel akkor sem találtam, mert a saras pálya 

kifordította a lövőgolyót. A következő feladat jobban sikerült, de már közben éreztem, hogy ez most 

nem olyan lesz, amit szeretnék, a saras golyót sem sikerült mindig jól megtörölnöm, nem éreztem 

komfortosan a golyót a kezemben. 14 pont lett a vége, ami ahhoz képest, hogy a lövő versenyeken az 

átlagom 26 pont körül lehet nem túl jó eredmény. Ugyanezen a pályán lőtt a svájci egyéni világbajnok 

Molinas. Ő 34-et kalimpált össze, a többiek 10-20 pont között lőttek itt, illetve a beugró indiai csókának 

sikerült egy 0 pontot összehozni. 

Sajnos ez a szám nem sikerült jól, de próbáltam hamar elengedni, mert a csapatverseny tartottam 

amúgy is fontosabbnak. Konklúzió, hogy a lövőnek nem csak testben kell ott lennie, kell a kipihentség, 

a koncentráltság, a felkészülés, a begyakorolt állapot és egy kis külső lelki támogatás, továbbá 

szerencsés ha valaki visszaadja a golyót, mert közben rá lehet hangolódni a következő lövésre. Ez az 

optimális, ha az ember nem egy Dylan Rocher . Aminek örülök, hogy nem volt „rinya” lövés közben, 

nem éreztem nyomást még úgy sem, hogy az első 4 lövésből nem találtam, egyszerűen nem állt össze 

ez a nap. Ez volt az első nemzetközi lövőverseny indulásom, jó tapasztalat volt, ha netán lesz 

legközelebb azt gondolom ugyanúgy be fog épülni a rutin, ahogy ez megtörtént korábban a normál 

verseny esetén. A verseny után, amikor hazaérkeztünk még kicsit bosszantott ez az eredmény, 

kerestem a válaszokat, hogy mit lehetett volna jobban csinálnom, de ma már pozitívan gondolok arra, 

ami történt, sokat épültem belőle. Az egyenes ágon való továbbjutáshoz egyébként a 49 pont sem volt 

mindenkinek elég, a második körös selejtezőhöz pedig 33 pont kellett volna. A második körös 

selejtezőből pedig úgy lehetett a 8-ba jutni, hogy a 2 lövésből összejött 80 pont. Igen, ez 40-es átlagot 

jelent, ami azért elég erős . Itthon a 8-ba 26-28-as átlagpontos lövéssel lehetett mostanában bejutni. 

A versenyt nagy csatában Dylan Rocher nyerte, fantasztikusan jött vissza a hátrányból, de az 

elődöntőkben C. Weibel 22 pontja, vagy a török versenyző 14 pontja igazi negatív meglepetés volt. 



A beosztás. Végül valamiért az indiai fiú is a 6-os pályán lőtt. 

 

A lövő verseny végeredménye 

 



Az 5 körös svájci rendszerű selejtező mérkőzései 

Németország (1:13) 

Előzmény 

A német egy magasan jegyzett csapat, közismert játékosokkal és a live lövő világbajnokkal a soraiban. 

A 10. helyen jutottak végül tovább. 

A mérkőzésről röviden 

Úgy rémlik, hogy Csabi-Zoli-Dani felállásban játszottunk. Első meccs, kis izgalom azért volt. Nem 

játszottunk nagyon rosszul, volt egy-két lehetőségünk szorossá tenni az elején, mert a németek nem a 

legerősebb formájukat hozták, de végül nem éltünk a lehetőségekkel és sima lett. A közelítés hullámzó 

volt, a lövés pedig inkább gyenge. Egyébként én nem erre az eredményre emlékszem, szerintem vagy 

4 pontot szereztünk, de a lényegen nem változtat. A német egy jobb csapat, komoly utánpótlás és 

komoly edzői háttér van a válogatottnál, technikailag nagyon képzettek, a közelítő játékos is 

gyakorlatilag lövőként is bármikor megállja a helyét, igazából nincs különbség a játokosok között. 

A forduló eredményei: 

 



USA (10:13) 

Előzmény 

Nem túl erős csapat, verhetőnek tűnt, de végül mégsem. Meglepetésre a 24. helyen továbbjutottak, 

amihez erősen kellett a mi segítségünk is. Végül éppen hogy, talán 11:10-re maradtak alul a franciákat 

megverő svédekkel szemben úgy, hogy volt meccs golyólyuk is. Furcsa egy csapat volt a nagydumás 

marokkói-amerikaival együtt. Nem voltak jók, de valahogy mégis sok pontot szereztek. 

A mérkőzésről röviden 

Úgy rémlik, hogy Jancsi-Zoli-Dani felállásban kezdtünk. A meccs elején kifejezetten jól játszottunk, 

gyakorlatilag végig vezettünk, igaz volt egy-két kör, ahol nekünk állt a zászló, végül nem mi írtunk és 

ezzel magunkra húztuk az ellenfelet. 10:9-es vezetésnél volt egy igen rossz körünk, talán 1 golyónk volt 

az öcsi közelében az ellenfél pedig 4 golyóval beállt így sajnos kikaptunk. 

A forduló eredményei: 

 

 



Mexikó (13:2) 

Előzmény 

Ez a szokásos 2 vereség utáni muszáj nyerni meccs volt. Pont láttam korábban a mexikói csapat 

melegítését és nagyon nem tűnt erős csapatnak. Annak ellenére, hogy nem ment annyira rosszul a 

játék leültem. Egyrészt akkor még úgy volt, hogy 3 meccs vár ránk aznap (később az utolsót áttették a 

következő napra) gondoltam pihenek egyet, illetve szeretek a coach oldalon is ülni, szeretem bátorítani 

a csapatot kívülről, talán ez a közvetítésben is érezhető volt . 

A mérkőzésről röviden 

Kizárásos alapon a Csabi-Zoli-Jancsi felállásban játszottunk. A mexikói srácok nem voltak nagyon 

ügyesek. A lövés nem ment nekik, nem nagyon találtak el golyót, a közelítés is eléggé hullámzott náluk, 

az egyik játékosuk „sáska” petanque stílusa szerintem örökre emlékezetes marad mindannyiunk 

számára. Mi ellenben nagyon jól játszottunk, Zoli legjobb meccse volt ez, Jancsi stabilan közelített, 

Csabi profin vitte a középső szerepet én pedig lelkesen szurkoltam . Az eredmény sima győzelem, az 

egyébként vicces srácok ellen. 

A forduló eredményei:  

 



Ukrajna (13:4) 

Előzmény 

Fontos mérkőzés volt ez, mert ha nyerünk, akkor megmarad az esély a továbbjutásra. Az ukránokkal 

szoktunk azért találkozni mind világversenyen, mind közép-európai versenyeken és általában sima 

meccseket játszunk, így joggal reménykedtünk a győzelemben. 

A mérkőzésről röviden 

Úgy rémlik Csabi-Zoli-Dani felállásban játszottunk. Az ukránokon is érezhető volt a továbbjutás esélye, 

mert úgy jöttek fel a pályára, mint akik vért ittak, az elején a jó dobásoknak ujjongva örültek, nagyokat 

pacsiztak, duzzadt az ér a nyakukon. A játékuk ennek ellenére nem volt túl erős, szerintem mi nagyon 

stabilan játszottunk, nem látványosan, de jól. Ment a közelítés, eltalálgattuk amit kellett, talán a 

legkiegyensúlyozottabb meccsünk volt, ez a meccs szerintem nagyon feldobta a csapaton belüli 

hangulatot is. 

A forduló eredményei: 

 

 



Szenegál (0:13) 

Előzmény 

Ez volt a hideg zuhany. A szenegáli egy nagyon erős csapat, olyan játékossal a soraiban, aki a francia 

mezőnyben is a legjobb 20-30 játékos között van. Végül a hihetetlen erős Mauriciustól kaptak ki, akik 

szerintem esélyesek lettek volna a 4-be jutni, sőt akár nyerni is, viszont a elutazáshoz szükséges covid 

teszten 2 játékos is pozitív lett, ezért diszkvalifikálták őket. Nagyon sajnáltam az egész csapatot, mert 

megérdemelték volna az esélyt. Ezen a meccsen múlt, hogy tovább jutunk-e vagy sem, jó lett volna 

nem őket kapni. Ami még ide kívánkozik, hogy előző este módosult a kezdés időpontja fél 9-re, amiről 

mi nem értesültünk, ezért gyakorlatilag majdnem a kezdő sípszóra sikerült némi rántottával a szánk 

szélén beesni a sátorba. Dobtunk párat a kaja kómában és kezdődött is a mészárlás. 

A mérkőzésről röviden 

Azt hiszem Csabi-Zoli-Dani felállásban játszottunk. Szerintem kb. 5 menetben csaptak agyon minket a 

fekete testvérek. Csak öcsit álltak, amit kellett eltaláltak, esélyünk sem volt. Főleg úgy, hogy mi az öcsi 

1 méteres környékére nem nagyon akartunk dobni lövésünk meg szerintem nem is talált. De nem is 

volt nagyon mit lőni a közelítésünk mellett, maximum az öcsit lehetett volna, hogy legyen időnk kicsit 

emészteni. Hamar szertefoszlott a továbbjutási álom, gyakorlatilag a pályán sem voltunk még és vége 

lett. 

A forduló eredményei: 

 



Folytatás a Nemzetek ligájában 

Mexikó (13:11) 

Előzmény 

Visszakaptuk az amigókat. Ez egy 3as poule lett volna, de a mi csoportunkból India hazament, vagy 

lehet diszidált , így ketten maradtunk. Innen pont ketten jutottak tovább, tehát az meg is volt 

gyorsan, csak az volt a kérdés, hogy ki jut tovább első helyen, mert aki első lett az játszott Izraellel. Ha 

veszítünk a lengyelekkel játszunk, ez lehet előnyösebb volna, de nem taktikáztunk, meg velük amúgy 

is játszunk eleget. 

A mérkőzésről röviden 

Jancsy-Zoli-Dani felállásban játszottunk. Az első meccshez képest szorosabb volt, magunkra húztuk 

őket, nagyon belelkesedtek, de kis izgalom után a végén behúztuk, nagy nehezen. Nem feszültünk rá 

erre a meccsre igazán, nem is játszottunk túl jól, de annyira igen, hogy nyertünk. 

A forduló eredményei: 

 



Izrael (10:13) 

Előzmény 

Az izraeli erős csapat, rutinos játékosokkal. Meglepetés volt, hogy főágon nem jutottak tovább. A 

következő fordulóban Svájc verte ki őket, akik pedig a nemzetek ligája elődöntőig meneteltek és a 

végső győztes benini csapattól kaptak ki. 

A mérkőzésről röviden 

Ezen a meccsen volt a legjobb periódusunk, a legjobb tudásunkat tudtuk nyújtani a mérkőzés első 

felében. Annyi változás történt a felállásban, hogy Zoli elment közelíteni, Csabi lőni. Már kezdésnél 

sikerült jókat állni, jöttek a találatok, ezért középen is sok pontért tudtunk lőni. Látványos meccset 

játszottunk, bárcsak tudnánk mindig ilyen színvonalon teljesíteni. Az izraeliek is meglepődtek, 

szerintem nem vártak ilyen játékot tőlünk. 10:3-ra vezettünk és úgy tűnt ez a meccs meglehet. Az edző 

cserét javasolt az ellenfélnél, elkezdtek nagyon jól játszani, sok kárót lőni, feljöttek 10:9-re talán, 

nekünk meg lett egy szokásos értékelhetetlen körünk ezután és be is csukták a meccset. Ennek ellenére 

elismerően gratuláltak, mi is büszkék voltunk magunkra, végre volt egy olyan meccsünk, amin 

meghaladtuk magunkat. Ezt a meccset én elraktam a hosszú távú emkéktárba, egyszer jól fog még 

jönni. 

A forduló eredményei, végső győztes Benin lett: 

 



Az utolsó versenynap 

Sok jónak ígérkező összecsapás volt mind a főversenyen, min a nemzetek ligájában. Ezt a napot kis 

tengerparti sétával kezdtük, kicsit elő-búcsúztunk a helytől utána pedig meccseket néztünk a sátorban. 

Én elfáradtam ebben a sok feladatban, meccsben jól esett kicsit kikapcsolni, élvezni az élcsapatok 

rendkívüli játékát. A sátor megtelt nézőkkel, gyakorlatilag egy zsebkendőt nem lehetett leejteni, 

majdnem hogy a csilláron is lógtak a nézők, fantasztikus hangulat volt igazi spanyolos szurkolással. 

Megnéztük a döntőt is, életre szóló élmény volt a nézők teremtette légkör és egy igazán izgalmas és 

méltó álomdöntőt láthattunk. Nekem a rengeteg élmény közül a legmeghatározóbb a rutinos colos 

spanyol játékos Javi Cardenas játéka és csapathoz való hozzáállása volt. A csapat nagy öregjeként 

jelenléte megnyugtatta a fiatal, tehetséges spanyol játékosokat, folyamatosan bátorította 

csapattársait, mosolygott a nehéz szituációkban, elárasztotta szeretetével az egész csapatot és ez a 

szeretet a nézőtérre is áthatott. Igazi sport példakép és már ezért az egy jelenségért is megérte ez az 

utazás, persze ezen kívül is volt még számos felejthetetlen pillanat. 

A döntő után részt vettünk a záróünnepségen, ahol megtekintettük a műsorokat és átadtuk Claude 

Azema Úrnak és a spanyol szövetség elnökének a delegáció ajándékát. Claude jelezte, hogy ha lesz 

Magyarországon komolyabb verseny szívesen veszi a meghívást. 

Másnap korán reggel indultunk a repülőtérre, ezért nem maradtunk a buli részre, de amúgy sem 

voltunk nagyon party arcok . 

A verseny egészét nézve a következő gondolataim, meglátásaim vannak: 

A két válogatottból kevert csapat összességében hozta a megszokott eredményeket. Amatőr szinten 

játszunk, így az sem lett volna reális, ha a 24-be jutunk, ahogy az sem, ha nyeretlenül a mezőny végén 

végzünk. A közel 50 országot felvonultató rendezvényen a 33. hely egy tisztes helytállást jelent, 

tekintve hogy az első 16-ba egyedül Finnország került, mint meglepetéscsapat, akik éltek is a 

lehetőséggel és a 3. helyen végeztek. Talán ők sem akkora meglepetés, ha azt nézzük, hogy néhány éve 

a reménységek között aranyérmet szereztek. A papírforma érvényesült, azaz a nálunk erősebben 

jegyzett országoktól kikaptunk, a mezőny második felét pedig sikerült megszorongatni, megverni, bár 

egyébként Izrael inkább az erős csapatok közé tartozik, igaz azon a meccsen átlagon felül játszottunk. 

Figyelembe véve, hogy az első harmada a mezőnynek nagyrészt profi versenyzőkből áll (azaz napi 

szinten játszanak, van akinek ez a foglalkozása) - az esély ezen versenyzők legyőzésére elég kicsi -, 

szerintem reális eredmények születtek. Persze kis szerencsével lehetett volna egy gyengébb csapattal 

mérkőzni az 5. fordulóban, de szerintem nem érdemes a szerencsére alapozni, vagy meg van a tudás, 

rutin, vagy nincs és nálunk nincs, mert amatőr sportolók vagyunk. 

Azt gondolom, amit lehetett kihoztunk magukból, mint adott csapat, persze mindig többet várunk 

magunktól, de egy világbajnokságon nem feltétlenül úgy játszunk, ahogy egy edzésen, vagy egy hazai 

versenyen. Egy világversenyen sok mindennek össze kell állnia, hogy önmagunkat meg tudjuk haladni 

és ez most nem feltétlenük volt adott. Ez nem negatívum, vagy kifogás, hanem tény. Ettől függetlenül 

számomra egy jó élmény volt ez a verseny és bár sokan nem szeretik ezt a kifejezést, de tapasztalat is. 

Tapasztalat magamról, a társakról, a csapatműködésről, a környezetről. A csapattársakkal való 

beszélgetések, a miliő, a játékosok tudása, az edzők hozzáállása, a szurkolói hangulat mind olyan részei 

a versenynek, amire szívesen gondolok bármikor vissza és bizonyos későbbi helyzetekben számomra 

erőforrásként is használhatók. 



Út a francia győzelemig: 

 

Azt, hogy szerintem miért nem tudunk mi az élmezőnyben végezni már egyszer leírtam, úgyhogy 

idézem magam, mert ez nem változott a mostani verseny után sem: A legjobbak tudatos edzéssel 

készülnek, vannak edzők, statisztikák, meccselemzések. Mennek a játékosok - a válogatott is - együtt 

nemzetközi versenyekre, forgatják a játékosokat, hogy megtalálják a legjobbakat, tudatos utánpótlás 

nevelés és felépítés van. Vannak olyan pályák, amik nemzetközi sztendernek megfelelők, azon 

gyakorolnak, azon rendeznek versenyeket. Rendeznek nagy versenyeket, ahol vannak komoly 

nemzetközi ellenfelek. Kapnak támogatást a klubbok, a szövetség és a játékosok. A szövetségi kapitányi 

rendszer szerintem szintén tudja segíteni a megfelelő felkészülést és delegálást. A világversenyek előtt 

jó lenne 1-2 hónap intenzív, akár napi szintű felkészülés a versenyzők részéről, az edzőkkel közösen 

dolgozni sem árt kicsit előtte. Persze család és munka mellett kinek van erre ideje??? Addig, amíg egy-

egy tehetséges fiatal inkább tovább tanul és félrerakja a rendszeres játékot az utánpótlás kérdése is 

nehéz ügy. És amúgy Magyarországon ez így van rendjén, mert a petanque-ból elég nehéz megélni, a 

diploma pedig biztos megélhetést jelent. Ezek többnyire ismert tények, ettől függetlenül ide tartoznak, 

mert ha eredményeket hasonlítgatunk, akkor a körülményeket is érdemes hasonlítani. Nem 

elengedhetetlen feltételekről beszélek, hanem olyanokról, ami egyenként is sokat tud segíteni, 

összességében pedig látványos előrelépést hozhat magával középtávon. Ha viszont nem történik 

semmi, annyival tovább tolódik a középtáv. Ez is tény, amit el kell fogadni, mint ahogy az eredményeket 

is. Mert ilyen háttérrel ez az eredmény elfogadhatónak mondható!!!!!! 

A saját játékommal alapvetően rendben vagyok, sikerült előre lépnem, nincs hiányérzetem, jól éreztem 

magam. Ami mindenképp tanulság számomra, hogy a szervezés, az információk begyűjtése, az 

események egyben tartása, a konferencia és emellett a játék nagyon fárasztó volt egyben nekem. Ha 

az egyéb feladatokat egy külön delegációvezető/edző vitte volna az nagy könnyebbség lett volna.  



Köszönöm a lehetőséget a csapat nevében Novák Barnának, aki sokat tett azért, hogy végül eljussunk 

erre az eseményre! Kiemelném még Bruno Fernandez-t, aki talán egyedüliként tudott kompetens 

segítséget nyújtani a kisebb országok csapatainak. 

Jó volt a VB-n magyarnak lenni, jó volt átélni és jó volt hazajönni a családhoz. 

Viszontlátásra Santa Susanna! 

Kónya Dániel tollából… 

 

Utóirat: 

A beszámoló az én nézőpontomból, emlékeimből táplálkozik és nem biztos, hogy hűen tükrözik a 

csapattársaim megélését. Remélem sikerült egy általános képet adnom az eseményről, ugyanakkor 

fenntartom a jogot a tárgyi tévedésre . 

 


